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TÍSŇOVÁ PÉČE 

SLOUPEK STAROSTY 

Vážení čtenáři zpravodaje, 

 

         krásné a hřejivé dny letošního léta jsou nenávratně 
pryč a nezbývá nic jiného, než se připravit na chladný a bo-
hužel zatím deštivý podzim, který bude snad následovat 
mírná zima.   

         Úvodem bych rád vyzdvihl chovatelské úspěchy šo-
novského chovatelského spolku, kde vystavují, tam i 
„sklízejí“ uznání a ocenění. Velmi dobře se daří i mládežní-

kům. Ze závodu 1000 mil jsem se stačil vrátit na právě probíhající výstavu a bylo 
velmi příjemné a milé předávat poháry starosty obce. Zároveň velké poděkování 
patří i všem návštěvníkům výstavy, kdy vytvořili skvělou atmosféru a zábavu. 

          Velký účastnický úspěch měly i rybářské závody pořádané Jardou Veverkou 
ml.. Skvělá atmosféra a příjemně strávený den. Osobně jsem přítomen nebyl, neboť 
tento den se přes Šonov jel závod horských kol „Okolo Broumova“, kterého jsem se 
úspěšně zúčastnil a zároveň děkuji šonovským hlídkám za zabezpečení hladkého 
průjezdu závodníků naší obcí. 

           Letní život v obci byl doprovázen soukromími akcemi a oslavami. Občas se 
to neobešlo bez sousedských sporů a stížností.  

           Děkuji všem, kteří mi poděkovali za vybudované víceúčelové hřiště. Osobně 
jsem velmi rád, že bylo a je hojně využívané a kdykoliv jsem jel okolo, tak na hřišti 
byla kupa dětí a mládežníků bez omezení věku. Velké plus je, že zatím nedochází 
k devastaci hřiště a drobné prohřešky se řešily hned na místě. Vzhledem k zájmu a 
využívání sportoviště jsou další myšlenky na rozšíření vybavení okolí hřiště o herní 
prvky a případně ještě o výstavbu hřiště s umělým povrchem na malý fotbal.    

            Do konce tohoto volebního období zbývá současnému zastupitelstvu obce 
už jen rok. Proto jedním z bodů zářijového zasedání zastupitelstva obce byla i deba-
ta o plánovaných investicích. Příprava rozpočtu na rok 2018 je v plném proudu a je 
dobré vědět, s čím může člověk počítat a co je pro současné zastupitelstvo prioritou. 
V současné době je vyhlášena nebo bude v brzké době vyhlášena řada dotačních 
titulů, které bych rád pro obec Šonov využil. V zápise č. 8, který je součástí tohoto 
zpravodaje, se dozvíte, co má současné zastupitelstvo obce ještě v plánu. Investice 
nejsou seřazeny podle důležitosti a budou realizovány postupně a podle získaných 
dotačních financí. Některé připravované projekty svou realizací spadnou do nového 
volebního období a bude na novém zastupitelstvu obce, jestli současné snažení do-
táhnou do finálové realizace projektu.  

 

                    Další informace najdete ve zpravodaji. 

 

               

                               S přáním krásného dne Bc. Vláďa Grusman, starosta obce 

Evid.číslo MK ČR E 17332  
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Zápis ze Zastupitelstva Obce Šonov ze dne 25. 09. 2017 č.8 

Konkrétní projednávané záležitosti: 

 

 Kontrola zápisu z minulého zastupitelstva, nebylo námitek. 

 Zastupitelstvo obce schvaluje ověřovatelé zápisu. Výsledek hlasování 5 PRO, schváleno. 

 Zastupitelstvo obce schvaluje Program zasedání zastupitelstva. Výsledek hlasování 5 PRO, schváleno. 

 Zastupitelstvo obce schvaluje Rozpočtové opatření číslo 8/2017. Výsledek hlasování 5 PRO, schváleno. 

 Zastupitelstvo obce ruší rozhodnutí o nákupu  pozemku KN 4052/2 o výměře 145 m2, ostatní plocha ze SJM 
Panchartkových do vlastnictví Obce Šonov za cenu 1.450Kč. Před hlasováním člen zastupitelstva obce (Josef Pan-
chartek) oznámil střet zájmů (syn) a hlasování se nezúčastní. Důvodem je zástava pozemku zapsaná na LV. Výsle-
dek hlasování 4 PRO, schváleno. 

 Zastupitelstvo obce schvaluje Pachtovní smlouvu mezi Obcí Šonov a SJM Panchartkových na pozemek KN 
4052/2 o výměře 145 m2, ostatní plocha, od 01.10.2017 na dobu neurčitou za roční pachtovné ve výši 290,-Kč. Před 
hlasováním člen zastupitelstva obce (Josef Panchartek) oznámil střet zájmů (syn) a hlasování se nezúčastní. Výsle-
dek hlasování 4 PRO, schváleno. 

 Zastupitelstvo obce schvaluje Dodatek č. 1 k Dohodě o vytvoření pracovních příležitostí v rámci VPP s ÚP Ná-
chod na dotované 1 pracovní místo do 30.11.2017. Výsledek hlasování 5 PRO, schváleno. 

 Na základě Veřejné vyhlášky MZe ČR Praha  do 31.12.2017 nebude probíhat v obecních lesích úmyslná těžba 
dřeva. Budou pouze odstraňovány kalamitní porosty. 

 Zastupitelstvo obce schvaluje vydání „ZÁMĚR PACHTU A PRONÁJMU č. 01/2017/Pacht“  na část pozemku 
číslo KN 4147/2. Výsledek hlasování 5 PRO, schváleno. 

 Příprava rozpočtu obce na rok 2018. Do rozpočtu budou zahrnuty tyto investice: oprava sálu a příslušenství 
v KD Šonov, herní prvky k víceúčelovému hřišti, dětské hřiště pro děti z MŠ Šonov, výměna oken v bytovém domu 
čp. 79, oprava omítky ČOV u domu čp. 79, nová vrata požární zbrojnice, oprava severní části hřbitovní zdi, oprava 
propustku u čp. 29, oprava požární nádrže pod ZD Šonov. Investice budou realizovány postupně na základě získa-
ných dotací. V roce 2017 bude pořízeno 10 kusů kontejnerů na tříděný odpad. Je hotova celková oprava hlavní ko-
munikace po celé obci Šonov ve výši 359.000,-Kč. 

 Zastupitelstvo obce schvaluje nájemní smlouvu na byt paní Chládové od 1.10.2017 do 31.10.2017, prodloužení 
nájemní smlouvy paní Olahové do 30.11.2017. Výsledek hlasování 5 PRO, schváleno. 

Příští jednání zastupitelstva obce bude 30.10.2017 od 17.00 hodin. V případě potřeby starosta obce svolá jednání 
zastupitelstva obce dříve nebo později.  

Zlatá svatba 
 
 
Dne 16. září uplynulo 50 let od chvíle, kdy si Věra a Josef Cejzlarovi řekli své ANO. 
 
Maminko a tatínku, 
 
moc si vážím vašeho manželství a rodiny, kterou jste vytvořili. 
Jistě si vzpomenete, kdy jste si řekli poprvé vaše ANO. Možná dávno zdá se, ale důkazem vaší lásky je to, 
že jste tu dnes s námi, že jste stále spolu, že jste tolik společně zvládli, a že pomáháte i nám. 
 
Přejeme vám, nechť vám život stále přináší jen to krásné. Nejsou tolik důležité věcné dary, ale smysl pro 
to, vzájemně si naslouchat, podporovat se, zvládat neduhy a trápení, pohladit milým slůvkem a společně si 
povídat o čemkoliv a tím si tak dokázat, že ač už tak dlouhou dobu, tak přece je stále krásné být si na blíz-
ku a mít se rádi. 
 
K výročí vaší zlaté svatby z celého srdce blahopřejeme! 
 
Dcery Eva a Šárka s rodinami 
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ZE ŽIVOTA MATEŘSKÉ ŠKOLY  

Akce, které již v MŠ proběhly: 

5. 9. 2017 Slavnostní zahájení školního roku 2017 - 2018 

 Poslední prázdninový týden se ve školičce opět začaly ozývat hlásky dětí, které již MŠ navštěvovaly. Vzhle-

dem k tomu, že některé maminky měly v pondělí 4. 9. se svými dětmi slavnostní přivítání prvňáčků v ZŠ (Sandra 

Kindlová, Tereza Vítková, Luděk Mroček a Filip Zeman), museli jsme přivítat jejich malé sourozence a naše nové 

kamarády až v úterý 5. 9. 2017. 

 Nové děti přišly v doprovodu svých nejbližších a prohlédly si nové prostředí MŠ, které znaly již ze zápisu a 

některé, když chodily s maminkou pro své starší sourozence. Nebylo pro ně problém rozprchnout se po herně a najít 

si svoji oblíbenou hračku.  

 Po 8. hodině, když už jsme se všichni sešli, došlo k oficiálnímu slavnostnímu přivítání všech přítomných, 

včetně pana starosty. Mezi námi jsme slavnostně přivítali především nové kamarády: 

Jana Grusmana,  

Lukáše Mročka  

Jiřího Ptáčka 

Rozárku Podzimkovou 

Po slavnostním přivítání přiletěla „BERUŠKA“, aby také všechny děti přivítala a pozvala je do školní brány, 

která uvedla děti do nového školního roku. Každý se představil, zazvonil na zvoneček a byl ve školičce přivítán vel-

kým potleskem.  Beruška má v travičce také hodně kamarádů broučků, kteří si rádi zpívají a lezou, a tak jsme si 

v doprovodu akordeonu společně zazpívali lidové písničky a prolezli tunelem. Po té každý po třídě hledal ztraceného 

broučka, kterého si mohl odnést domů. Kromě broučka si nové děti ještě odnesly balónek a pamětní list. Sladký čo-

koládový bonbón dostaly všechny děti. Vše zdokumentoval pan starosta Bc. Vladimír Grusman fotoaparátem a mů-

žete si připomenout tuto událost na internetových stránkách obce.  

Dodatečně jsme v mateřské škole ještě přivítali – Adámka Vítka, který již nastoupil v květnu 2017 a tím byl 
ochuzen o toto slavnostní přivítání, Lukáše Csaszara a Kristýnu Bočkovou.  

Rozárka Podzimková vzhledem ke svému věku nastoupí do MŠ až od ledna 2018. K 30. 9. mohu na Krajský 

úřad nahlásit 13 dětí, na které MŠ dostane dotaci a od ledna tato dotace bude navýšena na 14 dětí. I vzhledem 

k tomu, že  nám chybí do plné kapacity 6 dětí jsem moc ráda, že MŠ už nebude podlimitní (13 dětí je limit dětí na 

jednotřídku v obci, kde je jedna MŠ). S výhledem do dalšího roku nám žádné děti do ZŠ nemají odejít (pokud tedy 

nedojde k nepředvídatelnému úbytku jako je stěhování apod.), naopak dorůstají děti, které mohou přijít k zápisu 

2018. Myslím, že je to pro MŠ optimistická prognóza a jsem ráda, že jsme ten velký úbytek dětí s pomocí Obce Šo-

nova ustáli. Vždyť už v MŠ s dětmi nacvičujeme program pro vítání nových občánků v obci.  

Mateřská škola informuje: 

MŠ má ještě 6 volných míst k přijetí dětí k předškolnímu vzdělávání – děti mohou být přijaty v průběhu ce-

lého školního roku 2017 – 18.  

Podzimní tvoření rodičů s dětmi – připravujeme na měsíc říjen – datum ještě upřesníme.  

23. 10. Divadelní představení v divadle Broumov: „Honza a zakletá víla.“ 

PODĚKOVÁNÍ:  

Závěrem bych chtěla ještě jednou poděkovat Obci Šonov za velkou finanční podporu MŠ (dofinancování MŠ 

na platy zaměstnanců).  

Všem občanům Šonova – za veškeré věcné dary – ovoce, zelenina, bio produkty 

farmy v Šonově apod.  

 

Věřím, že i nadále budete našimi příznivci a těším se na další spolupráci.   

 

   Ředitelka MŠ Šonov Bc. Lenka Hurdálková  
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Milí čtenáři Zpravodaje, 

Podzim převzal otěže vlády pevně do svých rukou, stromy po roce „rozkvetly“ pestrými barvami až oči přecházejí, 

ze zahrádek a sadů sbíráme dozrálé plody. Ale ještě se pootočme, vraťme se k dlouhým letním dnům a teplým no-

cím….a dovolte nám, abychom se s Vámi rozdělili o dění v naší organizaci. 

V červenci ve dnech 14. – 15. 2017 proběhla  52. Místní výstava drobného zvířectva a 2. mládežnická výstava. 

Králíků bylo přihlášeno celkem 75 Ks. Z toho 57 dospělých chovatelů a 18 mládežníků. Mezi vystavovanými ple-

meny nechyběli zástupci velkým plemen jako Belgický obr, střední plemena zastoupená např. Aljaškou, Českým 

luštičem, Marburským, Stříbřitými černým, žlutým a divokým a za malá plemena činčila malá, malý beran div. 

zbarvený a zvláštní plemena byla zastoupena kastorexem. 

Drůbež obsadila celkem 20 klecí. Dospělí chovatelé vystavili 17 klecí, mladí chovatelé 3 klece. 

Za plemena tu můžeme napsat Australku černou, Plymuty, Anvtvérpského vousáče, zakrslé Vyandotky, zakrslé bar-

neveldky , brakelky a husy. 

Pro holubi bylo vyhrazeno také 20 klecí. Z toho 15 klecí – vystavovali dospělí chovatelé, 5 klecí mladí chovatelé. 

Plemena byla různorodá od českého rejdiče, Jeptišku černou, Polskou krymku, České staváky, Brněnské voláče, 

Korburského skřivana, Moravského pštrosa, Slezského barevnohlávka, Anglického voláče, Starvického staváka až 

po Staroholandského kapucína. 

Ve dnech výstavy nám přálo počasí. Teplo tak akorát, žádný déšť – a i díky tomu jsme mohli v areálu přivítat přes 

200 návštěvníků. Ke spokojenosti přidalo svou měrou dobré občerstvení a živá hudba. Nedílnou součástí výstavy se 

stala také tombola, ve které mohli zkusit své štěstí malí i velcí. Tombola probíhala přes celý sobotní den a ceny byly 

lákavé.  

Ocenění jsme získali jak za králík, holubi i drůbež. Pohár starosty dostal chovatel Josef Franc. Za mládežníky uve-

deme Robina France, který pohár jak za králíky, tak i za drůbež. Za holubi získal Pohár starosty Krištof Kawinski.  

Ale to nebyla jediná výstava, které jsme se účastnili. Další se konala v Polici nad Metují. Tam jsme poslali králíky, 

holubi i drůbež.  

A poslední výstavou, které jsme se zúčastnili je Okresní výstava konaná 30.-1.10.2017 v Novém Městě nad Metují. 

Tam jsme odvezli králíky, holubi i drůbež. Přípravy na tuto výstavu byly větší, vždyť se jednalo o Okresní soutěž! A 

k radosti náš všech se vyplatily!  

V soutěži králíků jsme se umístili 3. ze 3 soutěžících organizací. Na prvním místě byly Otovice, na druhém místě 

Náchod a 3. Šonov. 

V soutěži drůbeže jsme obsadili všechna tři místa! 1. Šonov, 2. Šonov, 3. Šonov. 

V soutěži holubů se na prvním místě umístil Šonov - Kindl Hubert, na druhém místě Šonov - Simona Kindlová, na 

třetím místě Šonov - Dagmar Kopišťová. 

V holubech – výletcích první místo získalo Nové Město nad Metují, na druhém místě Šonov 

– Kindl Adam a na třetím místě Šonov – Kindl Hubert. 

Závěrem našeho poohlédnutí bych chtěl poděkovat všem chovatelům za vynikající práci 

v chovu a prezentaci naší organizace, všem přátelům za pomoc při přípravě a průběhu výsta-

vy, všem návštěvníkům za to, že nás podporují. 

Za organizaci Kindl Hubert - Předseda  

Obec Šonov 
Oznámení o době a místě konání voleb do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR  

 
     Starosta obce Šonov podle § 15, odst. 1, zákona č. 247/1995 Sb., v platném znění, o volbách do Poslanecké sněmovny Par-
lamentu ČR 
 

o z n a m u j e: 
 

Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR se uskuteční: 
 
            v pátek   dne 20.10.2017 od 14,00 hodin do 22,00 hodin 
            v sobotu dne 21.10.2017  od 08,00 hodin do 14,00 hodin 
 

Místem konání voleb je volební okrsek č. 1 Šonov 318, Šonov. 
 

Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy prokáže svoji totožnost a státní občanství České republiky platným občan-
ským průkazem nebo cestovním pasem. 
 

Každému voliči budou dodány 3 dny přede dnem voleb hlasovací lístky. Ve dnech voleb volič může obdržet hlasovací 
lístky i ve volební místnosti. 
 

V Šonově  dne 02.10.2017.           
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Motto: 
Člověk by se měl chovat tak, jak si myslí, že by se měli chovat všichni. 
(Václav Havel) 
 
 
Dostalo se mi do ruky poslední vydání našeho Šonovského zpravodaje. Obsahuje mj. článek našeho pana starosty 
ohledně nočního klidu. Na něj následně navazuje článek našeho pana 2. místostarosty obce, který mne velmi zau-
jal. Přestože jsem do našeho zpravodaje nikdy žádným článkem nepřispěla, a sousedské spory bych ráda řešila „z 
očí do očí“, nedostala jsem jinou možnost, než reagovat stejnou cestou. 
 
Bohužel, stejně jako náš 2. místostarosta obce, pan Eliáš, tak i já mám obdobnou nepříjemnou zkušenost 
s některými občany naší obce, a ráda bych se o ni s Vámi podělila.  
V srpnu letošního roku jsme se rozhodli uspořádat na zahradě rodičů menší narozeninovou oslavu. Jak už to tak 
bývá, sešla se nejen rodina, ale i společní kamarádi a známí, povídalo se, hrála hudba, zkrátka společnost se dobře 
bavila. Završením oslavy pak měl být menší ohňostroj. Vědomě píši „měl být“. Ohňostroj byl moc hezký, to ano, 
ale rozhodně se nestal tím nezapomenutelným zážitkem, na kterýměli všichni zúčastnění vzpomínat. Ten se dosta-
vil až následně v podobě záplavy vulgarit, nesoucích se k nám od protějšího domu. Zjevně opilý mladík velmi 
hrubě a nevybíravě urážel nejen nás, ale i naše hosty. Důvodem jeho chování, který jsme se ovšem dozvěděli až o 
mnoho minut později, měl být pes, jenž se údajně polekal ohňostroje a utekl chlapci ze zahrady. Sama jsem maji-
telkou psa a dokážu pochopit, že pokud k něčemu takovému dojde, jedná se o velmi nepříjemnou záležitost, která 
člověka dokáže patřičně rozpálit. Chápu i to, žemajitel psa má v takovéto situaci nutkavou potřebu okamžitě zjed-
nat nápravu a požadovat přinejmenším omluvu. Co však nedokážu pochopit je mladíkovapotřebaurážetlidi kolem 
sebe, nadávat jim do přirození apod. Vždyť někteří z nich by věkem mohli být jeho rodiči, možná i prarodiči. Říká-
te si, že hoch má teď z ostudy kabát? Ale kdeže. Rozhořčený otec se přece nezletilého synka zastane. Vždyť je to 
jeho dítě, které potřebuje ochranu. Co na tom, že hoch byl opilý, měl přece právo na takové chování. 
 
Pro úplnost si dovolím doplnit, že tento pes neutekl poprvé. A stalo se tak i bez ohňostroje. Poměrně nedávno zů-
staly po jeho návštěvě naší zahrady 3 mrtvé slepice a 2 kachny, za což jsme nepožadovali žádné vyrovnání, ani 
jsme neměli zapotřebí obratem ventilovat tuto záležitost v místním plátku. 
 
A na tomto místě své vyprávění přeruším a dovolím si použít závěrečnou citaci článku pana 2. místostarosty obce: 
“ Připadá Vám to chování, jako kdybychom se vrátili v historii zpět? Ale ne, ta doba je přece dávno pryč, jen ně-
kteří jedinci to stále nezjistili“(konec citace). 
 
Anebo je toto všechno spíš o tom, že každá mince má dvě strany, či že každý z nás má svou pravdu? Smutnou sku-
tečností je, že ohleduplnost a slušnost v mezilidských vztazích, o kterých se zmiňuje i náš pan starosta, se vytrácí. 
Náš slovník zhrubl. Přibývá nadávek a urážek a naopak ubývá vzájemné tolerance. A každý z nás má dvě možnos-
ti. Splynout s davem a přispět k tomu, že to bude ještě horší, nebo se rozhodnout pro slušnost, přestože už dávno 
neplatí, že „s kloboukem v ruce projdeš celý svět“. Já osobně bych přála nám všem, abychom si zvolili tu druhou 
cestu - cestu slušnosti a tolerance. 
 

                                                                                                          Bc. Monika Hornychová  

Příspěvky neprocházejí jazykovou úpravou, za obsah článků ručí pisatel. Nepodepsané články nebudou otištěny. Příspěvky 

můžete doručit na OÚ. Počet výtisků je 200 kusů. Výtisk je zasílán do: Národní knihovna ČR,  Knihovna národního muzea v 

Praze, Ministerstvo kultury, Poslanecká sněmovna, Městská knihovna v Praze, Studijní a vědecká knihovna v Hradci Králo-

vé, Knihovna  a  tiskárna  pro  nevidomé  K. E.  Macana v Praze.  NEPRODEJNÉ!  

Poděkování 

Ráda bych touto cestou chtěla poděkovat paní  Janě Křížové, paní Renátě Vítkové, panu 
Pavlovi Francovi a také panu ř idiči za poskytnutí první pomoci a př ivolání záchranné 
služby dne 21.8.2017 při mém kolapsu v ranním autobuse. Všem děkuji.   

                                                                                                                                                                  Jana NOSKOVÁ  


